
 
Protokół 

z XXX zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 4 czerwca 2008r. w godz.  od 10.00 do 11.40 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 
 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 

Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 

uczestniczy 14 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady - czy są uwagi do porządku obrad? 

 

Pan Wójt Mirosław Warczak – proszę o wprowadzenie do porządku obrad projekty 4 
uchwał w sprawie: 

• zmian w budżecie Gminy Liniewo na rok 2009r., 

• upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerskiej dla 
realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji projektu publicznego 
pod nazwą „Integracyjne Centrum Kultury i Rekreacji wsi Głodowo – budowa 
boiska wielofunkcyjnego, wiaty oraz elementów małej architektury” pomiędzy 
Gminą Liniewo a Stowarzyszeniem  Na Rzecz Rozwoju i Promocji Miejscowości 
Głodowo „Lepsze Jutro”, 

• upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerstwa dla 
realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji projektu publicznego 
pod nazwą „Rekultywacja składowisk odpadów Gmin będących udziałowcami 
Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z o. o., 

• zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 2017. 
 
Szparkowski Ludwik – materiały na sesję dostaliśmy na ostatnią chwilę i jeszcze tak 
dużo uchwał to świadczy o tym, że w urzędzie jest bałagan. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem 

zgłoszonego  projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Liniewo na 

rok 2009  do porządku obrad sesji. 



Radni jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem 

zgłoszonego  projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do 
zawarcia umowy partnerskiej dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji 
projektu publicznego pod nazwą „Integracyjne Centrum Kultury i Rekreacji wsi Głodowo 
– budowa boiska wielofunkcyjnego, wiaty oraz elementów małej architektury” 
pomiędzy Gminą Liniewo a Stowarzyszeniem  Na Rzecz Rozwoju i Promocji 
Miejscowości Głodowo „Lepsze Jutro”  do porządku obrad sesji. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem 

zgłoszonego  projektu uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do 
zawarcia umowy partnerstwa dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji 
projektu publicznego pod nazwą „Rekultywacja składowisk odpadów Gmin będących 
udziałowcami Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z o. o. do 

porządku obrad sesji. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem 

zgłoszonego  projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 2017  do porządku obrad sesji. 

 
Radni jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzili uchwałę do porządku sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 

uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 

następująco: 

 

Proponowany porządek sesji: 
 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach: 



a) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Liniewo na lata 2009 - 
2017, 

b) zmian w budżecie Gminy Liniewo na rok 2009r., 
c) upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerskiej 

dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji 
projektu publicznego pod nazwą „Integracyjne Centrum Kultury i 
Rekreacji wsi Głodowo – budowa boiska wielofunkcyjnego, wiaty oraz 
elementów małej architektury” pomiędzy Gminą Liniewo a 
Stowarzyszeniem  Na Rzecz Rozwoju i Promocji Miejscowości Głodowo 
„Lepsze Jutro”, 

d) upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerstwa 
dla realizacji projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego dla realizacji 
projektu publicznego pod nazwą „Rekultywacja składowisk odpadów 
Gmin będących udziałowcami Zakładu Utylizacji Odpadów 
Komunalnych „Stary Las” Sp. z o. o., 

e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 
2017. 

 
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
8. Wolne głosy i wnioski. 
9. Zakończenie sesji. 

 
 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
 



 
 

Ad. 5  

Interpelacje i wnioski radnych 

 
Knitter Benedykt – jaki jest problem z oczyszczalnią ścieków w Orlu, że nie przyjmuje 
nieczystości? Ludzie nie mają gdzie swoich szamb wywozić. 
Korynt Stanisław – mieszkańcy Lubieszynka i okolic są przeciwko działaniom w 
sprawie Natury 2000, ponieważ nie mamy z tego żadnych korzyści, bo nie będzie z tego 
dodatkowych pieniędzy. 
 
Bela Zdzisław – co wiadomo na temat autobusu na linii Słupsk – Starogard Gdański? Od 
1 czerwca miał być zlikwidowany, a jest to jedyny  autobus, którym gdziekolwiek można 
się dostać. 
 
Czapiewski Jerzy – jak się ma sprawa z autobusem o godzinie 14, który miał ze Starego 
Wieca  jechać do Głodowa a w dalszym ciągu tego nie uczyniono, chociaż na zebraniu 
wiejskim w Głodowie przedstawiciele PKS obiecali wprowadzić tę zmianę. 
 
Bałachowski Jerzy – w Wysinie jest pełno bezpańskich psów. Są bardzo niebezpieczne, 
zagryzają owce rolnikom.  Trzeba coś z tym zrobić. 
 
 

Ad. 6 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 
a) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Liniewo na lata 2009 – 2016 
 
Piotr Piwowarczyk – wniosek złożyliśmy, ale pojawiły się błędy, które musimy 
poprawić są to m. in. nazwy i treść, jedno zadanie będzie zakończone w 2016r. Są to 
poprawki kosmetyczne. 
 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są  uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni  14 głosami podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 



b) zmian w budżecie Gminy Liniewo na rok 2009r. 
 
Pani skarbnik omówiła zmiany. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są  uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani pytań. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni 14 głosami przyjęli Uchwałę. 

 

c) upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerskiej dla realizacji 
projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego dla realizacji projektu publicznego pod nazwą „Integracyjne 
Centrum Kultury i Rekreacji wsi Głodowo – budowa boiska wielofunkcyjnego, wiaty 
oraz elementów małej architektury” pomiędzy Gminą Liniewo a Stowarzyszeniem  Na 
Rzecz Rozwoju i Promocji Miejscowości Głodowo „Lepsze Jutro” 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są  uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  14 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) upoważnienia Wójta Gminy Liniewo do zawarcia umowy partnerstwa dla realizacji 
projektu dofinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego dla realizacji projektu publicznego pod nazwą 
„Rekultywacja składowisk odpadów Gmin będących udziałowcami Zakładu Utylizacji 
Odpadów Komunalnych „Stary Las” Sp. z o. o. 
 
Szparkowski Ludwik – czytałem ten projekt uchwały i zastanawiam się czy tą uchwałą 
nie zwiążemy sobie rąk. Nic nie mówi się w tej uchwale o terminie zamknięcia 
składowiska dopiero w uzasadnieniu jest o tym mowa. Czy to nie przysporzy nam 
problemów z przedłużeniem żywotności naszego składowiska odpadów w Liniewskich 
Górach? 
 
Wójt – staramy się przedłużyć żywotność składowiska jest to w kontrakcie z ZUOK 
„Stary Las”. Przygotowujemy się żeby złożyć wniosek. Zawsze jest ryzyko, ale musimy je 
podjąć. 
 



Bałachowski Jerzy – mam pewne obawy, bo starostwo jest decyzyjne w sprawie 
zamknięcia składowiska a w tej chwili mamy nienajlepsze kontakty z nimi. 
 
Breski Krystian – projekt rekultywacji a zamknięcie to są dwie różne rzeczy. Ten 
projekt uchwały jest po to, aby Pan Wójt podpisywać umowy w ramach ZUOK „Stary 
Las”. Inną rzeczą jest przedłużenie żywotności naszego składowiska, te dokumenty są 
już w przygotowaniu. 
 
Szarmach Wiesław -  nie będzie można się ubiegać o działania 5. 1. I co dalej? 
 
Breski Krystian – decyzję mamy do końca 2009r. i dlatego  złożymy wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego. 
 
Bałachowski Jerzy – kto wydaje decyzję o zamknięciu  składowiska. 
 
Breski Krystian – decyzję wydaje Starostwo na podstawie opinii Urzędu 
Marszałkowskiego. 
 
Szparkowski Ludwik –  ten projekt jest  ściągnięty z innej gminy, zapewne jest to wzór 
dla wszystkich gmin. 
 
Wójt – jest to uchwała, która pozwoli nam na rekultywację naszego składowiska. 
 
Knitter Benedykt – jest to trzymanie nas za gardło. 
 
Wójt – byłem na spotkaniu „Starym Las”, nie ma niebezpieczeństwa, można wprowadzić 
poprawki. Nie widzę innej możliwości na dofinansowanie rekultywacji składowiska, bo 
my będziemy musieli wyłożyć z naszego budżetu 1 700 000zł. Nie możemy zrobić tego 
numeru i nie przyjąć tego, bo wypadniemy z gry. 
 
Szarmach Wiesław – numer to został nam wycięty. Czy wszystkie gminy dostały takie 
projekty na 24 godziny przed podpisaniem tej umowy? 
 
Sekretarz – wszystkie, Nowa Karczma ma też dzisiaj zwołaną sesję. 
 
Szparkowski Ludwik – jest to sprawa pilna i ważna rzecz. Czy dużym błędem byłoby w 
ostatnim zdaniu uchwały dopisać te lata 2012 -2014? Bo jest to dla nas furtka. 
 
Wójt – nie wiem czy przejdzie to w tej formie. 
 
Breski Krystian – jest to upoważnienie dla Wójta do podpisania umowy. 
 



Szparkowski Ludwik – dlaczego te lata nie zostały zawarte w uchwale tylko w 
uzasadnieniu? 
 
Sekretarz – uzasadnienie jest integralna częścią uchwały. 
 
Szparkowski Ludwik – przy podpisywaniu umowy trzeba zwrócić uwagę na te lata 
zamknięcia. 
 

Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są jeszcze  uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni  14 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 2017 
 
Sekretarz – jest to podobna sytuacja jak z Planem Odnowy Miejscowości Liniewo. 
Wczoraj odbyło się w tej sprawie zebranie wiejskie. Okazało się, że podjęta 15 maja br. 
Odnowa Głodowa musi być realizowana w ciągu 7 lat, a zaczniemy realizację w 
przyszłym roku. Są to kosmetyczne poprawki. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są  uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni  13 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
Jeden radny nie brał udziału w głosowaniu. 

 
 

Ad.7 

Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 
Wójt – Natura 2 000 -  jeśli mieszkańcy ustosunkowali się negatywnie do tego 
programu to na pewno będzie to uwzględnione w GDOŚ. My ze swojej strony możemy 
się włączyć, ale to jest wszystko co możemy zrobić. Przyjąć i pokazać swoje stanowisko, 
a oni zrobią tak jak uważają, ale rolnicy na pewno nie stracą. Unia popełniała błędy i się 
do tego przyznali. W krajach „Starej Unii” zajęli się przemysłem zsuwając przyrodę na 
drugi plan. Teraz nie idzie tego odbudować. Nie można naruszać naturalnej równowagi 



w przyrodzie. Po dłuższym okresie czasu działania z Natury 2000 zaowocują.  
Zaprosimy pana Bulińskiego i zapytamy o wszystkie możliwości związane z ochroną 
środowiska. 
 
Szparkowski Ludwik – odczytam opinię wydziału środowiska w sprawie 
zaopiniowania propozycji nowych obszarów Natura 2000. (opinia w załączeniu do 
protokołu). 
 
Wójt – autobus w Głodowie – złożymy protest w tej sprawie, 
- autobus w Iłownicy – proszę o więcej szczegółów. 
 
Piotr Piwowarczyk – bezpańskie psy w Wysinie – trzeba wystosować pismo do 
sołtysa jakby się to powtarzało. 
 
Bałachowski Jerzy – zostały zagryzione 3 owce, cielak i 10 kur, wszyscy się boją, że psy 
zaczną rzucać się na ludzi.  
 
Piotr Piwowarczyk – ciężko walczyć z czymś czego nie znamy, w większość 
przypadków te psy maja właścicieli. 
 
Szparkowski Ludwik – trzeba powołać instytucję hycla, który łapałby wszystkie psy 
bez smyczy. 
 
Szarmach Wiesław – jest policja także w tej gminie niech też się tym zajmie. 
 
Breski Krystian – oczyszczalnia ścieków  w Orlu – jest taka sytuacja w tej chwili, że 
oczyszczalnia nie przyjmuje ścieków, ponieważ ktoś wpuścił ścieki, które nie powinni 
się tam  znaleźć i zniszczone zostały złoża biologiczne. W miniona sobotę przyszła tak 
duża ilość tych ścieków, że zostały zniszczone efekty naszych działań. Jak długo będzie 
trwać przywracanie odpowiedniej struktury bakteryjnej to nie wiadomo. Oddaliśmy 
ścieki do kontroli. Najprawdopodobniej były to ładunki ścieków sprzed kilku lat. Teraz 
wymieniamy złoże bakteryjne i czekamy aż się wdroży. 
 
Knitter Benedykt – proszę wskazać inne miejsce gdzie można wywieźć nasze ścieki. 
 
Wójt – obecnie prowadzimy rozmowy w tej sprawie z Kościerzyną, Starogardem i 
Skarszewami. 
 
Szarmach Wiesław – kiedyś były tylko beczki i takich problemów nie było, teraz jest 
kanalizacja i co chwilę coś się dzieje. 
 
Bałachowski Jerzy – wystąpcie do Nowej Karczmy o przyjęcie ścieków. 
 
Wójt – Nowa Karczma nie zgodziła się. Gminy boją się wpuszczać na małe oczyszczalnie. 
- złe relacje między Gminą a Starostwem -  ja stwarzam jak najlepsze relacje, 
odbywają się spotkania, podpisujemy porozumienia. Najbliższe spotkanie odbędzie się 
w sprawie chodników w Lubieszynie. Cały czas rozmawiamy w tej sprawie, bo sami nie 
możemy wejść i zając pas.  Staram się, aby relacje były jak najlepsze. Byłem w 
Dembrzynie i starałem się poprawić nasz wizerunek. 



 
Bałachowski Jerzy – ktoś nieprawdę napisał, a gmina musi płacić za artykuł 
sprostowujący. 
 
Wójt – mieliśmy zapłacić z ten artykuł 1800zł, a zapłaciliśmy 600zł. 
 
Balachowski Jerzy – przez prasę mamy taki wizerunek. 
 
Wójt – nie możemy tego uogólniać, bo są osoby, które szkodzą wizerunkowi naszej 
gminy. 
 
 
 

 Ad. 9  

Wolne głosy i wnioski 

 
Sekretarz – jestem poruszony wypowiedzią Pana Przewodniczącego, że w urzędzie 
panuje bałagan. Praca urzędnika jest trudna, nie można  takiego czegoś mówić po jednej 
sesji. 
 
Szparkowski Ludwik – powiedziałem „bałagan”, a chciałem powiedzieć „chaos”. Są 
sprawy, które wynikają nagle,  ale radni chcieli by mieć informacje przed sesją. Byłoby 
mniej dyskusji gdyby były komisje przed sesją. 
 
Czapiewski Jerzy – chciałbym się zwrócić do sołtysów. Przybłąkał się do mnie koń. 
Dzwoniłem na policję, ale nie znalazł się właściciel jeszcze. Proszę żeby mieszkańcom 
przekazać, że taki koń jest u mnie. 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 11.40 
 

 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 

 



 
 
 


